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Protokół Nr XXXV/2013 z XXXV sesji   

Rady Miejskiej w Złotym Stoku 

która odbyła się w Urzędzie Miejskim w Złotym Stoku 

w dniu 30 stycznia 2014r. 

 

Godzina rozpoczęcia: 10
05

, zakończenia: 12
30

 

Stan Rady: 15 osób, obecni: 13 osób, nieobecni: 2 osoby  (Ł. Karski, M. Znamirowska). 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Stanisław Gołębiowski – Burmistrz Złotego Stoku, 

2. Barbara Tomasik – Korman – Sekretarz Gminy, 

3. Aleksandra Majorczyk – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotym Stoku, 

4. Elżbieta Chołdrych – Sałata – pracownik socjalny Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotym 

Stoku, Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego. 

5. Barbara Zarzecka – pracownik Urzędu Miejskiego w Złotym Stoku, 

6. Romuald Waniurski – planista, 

7. Sołtysi wg załączonej list obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego.  

3. Złożenie ślubowania przez radną Violettę Mrozek. 

4. Odczytanie pism skierowanych do Rady. 

5. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XXX/227/2013 Rady Miejskiej w Złotym Stoku 

z dnia 12 sierpnia 2013r. w sprawie powołania Komisji Gospodarki i Budżetu. 

6. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr I/6/10 Rady Miejskiej w Złotym Stoku z dnia 

1 grudnia 2010r. w sprawie powołania Komisji Edukacji i Spraw Społecznych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie wsi Błotnica. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego we wsi Błotnica w granicach działek ewidencyjnych 

nr 41/4 i 46/2 oraz części działek ewidencyjnych nr 47/4 i 46/1. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych  wieloletnim programem 
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wspierania finansowego gmin  w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Złotym Stoku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 

dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

13. Raport z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny. 

14. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Złoty Stok na lata 2013-2016. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Złoty Stok na lata 2014-2018. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie opracowania na rok 2014 planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w publicznych szkołach 

i przedszkolach. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy rzeczowej dla 

Województwa Dolnośląskiego. 

18. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2013 r. 

19. Sprawozdanie z działalności Sołtysów. 

20. Sprawy różne: 

21. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1 i 2 

Otwarcie obrad i przyjęcie porządku dziennego. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złotym Stoku - Pani Krystyna Grzech o godz. 10
05

 

otworzyła XXXV sesję. Po przywitaniu radnych i gości oświadczyła, że zgodnie z listą 

obecności w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek 

obrad i zaproponowała wprowadzenie następujących punktów: 
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1) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na zniesienie współwłasności 

nieruchomości położonej w Laskach, jako punkt 18 (przed sprawami różnymi). 

2) Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/250/2013 o zmianie uchwały 

w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Złoty Stok na lata 2014-2018, jako punkt 19 (przed sprawami różnymi). 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (głosami 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący) 

przyjęła zaproponowane zmiany do porządku obrad. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (głosami 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący) 

przyjęła porządek obrad, wraz z wprowadzonymi zmianami. 

 

Ad. 3: 

Złożenie ślubowania przez radną Violettę Mrozek. 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Złotym Stoku odczytała protokół 

z wyborów uzupełniających, zarządzonych na dzień 19 stycznia 2014 r.  

 

Przewodnicząca Rady odczytała treść art. 23a ust 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.):  

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców."  

 

Pani Violetta Mrozek odpowiedziała – ślubuję. 

 

Ad. 4: 

Odczytanie pism skierowanych do Rady. 

1. Pismo z dnia 20 stycznia 2014 r. w sprawie objęcia opieką mieszkańców Chwalisławia, 

potrzebujących usług opiekuńczych od Stowarzyszenia „Nasz Chwalisław”. 

Na obrady dotarł radny Ł. Karski (10:10). 

 

A. Majorczyk – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotym Stoku oznajmiał, 

że w przeciągu dwóch dni, od daty otrzymania tego pisma, pracownik socjalny przeprowadził 

wywiad ze wskazanymi osobami. Na dzień dzisiejszy, żadna z nich  nie złożyła wniosku 

o przyznanie pomocy z ośrodka, twierdząc, że są w stanie sobie poradzić. Oznajmiła, 
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że zgodnie z ustawą o pomocy społecznej zgłoszenie do opieki może złożyć: osoba 

zainteresowana, jej przedstawiciel ustawowy bądź inna osoba upoważniona i posiadająca 

zgodę osoby zainteresowanej do wystąpienia w jej imieniu o pomoc. Przypomniała, że usługi 

opiekuńcze są częściowo odpłatne, a odpłatność jest ustalana na podstawie dochodu. Dodała, 

że na dzień dzisiejszy nie wpłynął żaden taki wniosek o świadczenie usług w sołectwach.  

 

A. Rapacz oznajmił, że w związku z pismem Stowarzyszenia zrodził się konflikt i Kierownik 

OPS została pomówiona. Nie jest dobrym krokiem, zgłoszenie osób, bez ich wiedzy i zgody.  

 

V. Mrozek wyjaśniła, że intencją Stowarzyszenia była pomoc ludziom starszym. Były 

sygnały ze strony mieszkańców wsi, że niektóre osoby nie radzą sobie z trudnościami życia 

codziennego.  

 

A. Majorczyk podkreśliła, że należy przestrzegać zasady, że zgłoszenia do pomocy osobie 

starszej może dokonać tylko do tego upoważniona osoba. Osoby te powinny być przynajmniej 

poinformowane o takim zamiarze.   

 

J. Frankowicz stwierdziła, że mimo wszystko nie należy tylko patrzyć na procedury prawne. 

W takich sytuacjach trzeba brać również pod uwagę aspekt społeczny. 

 

J. Tichanowicz przypomniał, że podczas sesji w Chwalisławiu mieszkańcy ostro krytykowali 

działalność Ośrodka Pomocy Społecznej.  

 

A. Majorczyk wyjaśniła, że nie można jej zarzucić braku udzielenia pomocy osobie, która nie 

wyraziła na to pisemnej zgody. OPS nie może uruchomić procedury, bez złożonego wniosku.  

 

2. Pismo z dnia 9 stycznia 2014 r. znak PS-SZ.946.1.2014.AW dot. wzrostu  kwoty 

przypadającej na repatrianta.  

3. Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 

17 stycznia 2014 r. w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu 

przedstawionej w uchwale Nr XXXIV/254/2013 Rady Miejskiej w Złotym Stoku z dnia 

20 grudnia 2013 r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Złoty 

Stok oraz w uchwale Nr XXXIV/256/2013 Rady Miejskiej w Złotym Stoku z dnia 

20 grudnia 2013 r. w sprawie przyjęcia budżetu gminy na 2014 r. 
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4. Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 

17 stycznia 2014 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w uchwale Nr XXXIV/256/2013  Rady Miejskiej w Złotym Stoku z dnia 

20 grudnia 2013 r. w sprawie przyjęcia budżetu gminy na 2014 r. 

5. Pismo z dnia 30 grudnia 2013 r. od Państwa Małgorzaty i Andrzeja Kapusta w sprawie 

rozwiązania problemu wydostawania się nieczystości z kanalizacji przy ul. Rynek 10 

w Złotym Stoku. 

Burmistrz wyjaśnił, że najprawdopodobniej przyczyną wycieków jest zapchanie sieci, przez 

wrzucone do niej pampersy. Początkowo uważano, że wycieki pojawiają się w związku 

z nadmiernymi opadami atmosferycznymi.  Z Prezesem spółki „Wod-Kan” ustalono, 

że należy wykonać wizualizacji kamerą, żeby sprawdzić, czy podczas wykonania remontu na 

ul. Lelewela nie doszło do załamania sieci.  

 

A. Rapacz zapytał, co będzie w sytuacji, gdy prześwietlenie sieci nie wykaże załamania? 

Burmistrz wyjaśnił, że wówczas trzeba będzie systematycznie, co dwa-trzy miesiące 

przepłukiwać sieć w tym miejscu.  

 

Radny J. Tichanowicz oznajmił, że pismo jest z 30 grudnia 2013 r. , do tej pory Burmistrz nie 

zrobił nic w tej sprawie. Z pisma wynika, że problem ciągnie się już od lipca ubiegłego roku. 

Burmistrz wyjaśnił, że odpowiedzialną za ten stan rzeczy jest spółka „Wod-Kan”, której 

pracownicy są obecni podczas każdej interwencji.  

 

A. Grygiel – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu zapewnił, że wspólnie z radnym 

A. Rapaczem, Burmistrzem i Prezesem spółki „Wod-Kan” zajmą się tym problemem. 

 

Ad. 5: 

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XXX/227/2013 Rady Miejskiej w Złotym Stoku 

z dnia 12 sierpnia 2013r. w sprawie powołania Komisji Gospodarki i Budżetu. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/257/2014 o zmianie uchwały Nr XXX/227/2013 Rady Miejskiej 

w Złotym Stoku z dnia 12 sierpnia 2013r. w sprawie powołania Komisji Gospodarki 

i Budżetu. 
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Ad. 6: 

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr I/6/10 Rady Miejskiej w Złotym Stoku z dnia 

1 grudnia 2010r. w sprawie powołania Komisji Edukacji i Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

  

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/258/2014 o zmianie uchwały Nr I/6/10 Rady Miejskiej w Złotym Stoku 

z dnia 1 grudnia 2010r. w sprawie powołania Komisji Edukacji i Spraw Społecznych. 

 

W związku z nieobecnością planisty – Pana R. Waniurskiego, Rada Miejska w Złotym Stoku 

przez aklamację zmieniła porządek obrad przesuwając punkty 7 i 8 jako punkty, po  

Sprawozdaniu z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Gminy Złoty Stok na lata 2013-2016. 

 

 Ad. 7: 

Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych  wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin  w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020. 

A. Majorczyk oznajmiła, że uchwała dotyczy dożywiania przez OPS mieszkańców gminy 

Złoty Stok (dzieci, młodzieży i dorosłych). Jeżeli Rada nie podejmie tej uchwały, to będzie 

obowiązywało kryterium dochodowe wynikające z ustawy. Dzięki podwyższeniu kryterium 

dochodowego będzie można objąć pomocą większą ilość mieszkańców.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 29 stycznia 2014 r. 

jednogłośnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/259/2014 w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych  wieloletnim 
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programem wspierania finansowego gmin  w zakresie dożywiania „Pomoc państwa 

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

 

Ad. 8: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

A. Majorczyk poinformowała, że jest to kontynuacja programu, dzięki któremu dożywiana 

jest młodzież i dzieci z gminy. OPS wykonuje zapotrzebowanie na dożywianie i 40% tego 

zapotrzebowania przekazuje gmina, a 60% Urząd Wojewódzki. W b.r. zaplanowano większą 

kwotę, ponieważ 20% pokryje gmina, a aż 80% Wojewoda. W 2013 r. dożywiono 103 dzieci 

i 30 osób dorosłych.  

 

Sekretarz Gminy poinformowała o błędach literowych, które pojawiły się w projekcie 

uchwały i uzasadnieniu. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 29 stycznia 2014 r. po 

zapoznaniu się z autopoprawkami, jednogłośnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) 

pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/260/2014 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

 

Ad. 9: 

Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Złotym Stoku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że w związku z pojawieniem się nowej formy pomocy dla osób 

korzystających z dodatków mieszkaniowych – dodatku energetycznego  (w wysokości od 11 

zł do 18 zł), trzeba upoważnić Kierownika OPS, żeby OPS mógł wypłacać nowy dodatek. 

Jednak nie każdy pobierający dodatek mieszkaniowy może uzyskać dodatek energetyczny, 

ponieważ ten drugi przysługuje tylko właścicielom lokalu. Dodatkowo licznik musi być 

przypisany na wnioskodwacę.  
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Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 29 stycznia 2014 r. 

jednogłośnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/261/2014 w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Złotym Stoku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

 

Ad. 10: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

A. Majorczyk oznajmiała, że osoby, które dzięki podwyższonemu kryterium dochodowemu 

korzystają z programu pomocowego, są zwolnione ze zwrotu kosztów posiłku.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 29 stycznia 2014 r. 

jednogłośnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/262/2014 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

 

Ad. 11: 

Raport z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny. 

A. Majorczyk oznajmiła, że program jest skierowany do osób  zagrożonych wykluczeniem 

społecznym oraz do rodzin dysfunkcyjnych i do rodzin znajdujących się w kryzysie. Rodziny 

takie otrzymują nie tylko z pomoc finansową, lecz również mają zapewniony dostęp do 

psychologów, dzieci korzystają ze świetlicy środowiskowej, na której odrabiają lekcje i mają 

zorganizowany czas wolny. W sytuacji gdy pojawia się przemoc w rodzinie, sprawa 
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kierowana jest do Zespołu Interdyscyplinarnego. Osoby z problemem alkoholowym są 

kierowane do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, a następnie do 

psychologa i terapeuty. Czasami, gdy osoby dobrowolnie nie chcą się zgodzić na leczenie są 

kierowane sądownie. Opiekę nad częścią tych  rodzin obecnie sprawuje nowozatrudniony 

asystent rodziny. Czas pracy asystenta odbywa się między 8.00 a 21.00, co daje możliwość 

skontrolowania podopiecznych w przeciągu całego dnia. Rodzina musi wyrazić zgodę na 

przyjęcie asystenta. Rodziny są zgłaszane przez kuratora, bądź przez OPS. Asystent rodziny 

bardzo dobrze wywiązuje się ze swoich obowiązków, pomaga rodzinom w załatwianiu 

różnych spraw, załatwia rehabilitacje dla dzieci itp. Dodała, że Ministerstwo zamierza 

dofinansowywać programy wspierania rodzin. Być może uda się pozyskać z rządowego 

programu środki na cały etat dla asystenta rodziny. Na dzień dzisiejszy w rodzinach 

zastępczych przebywa ośmioro dzieci, za które gmina ponosi koszty. Za pierwszy rok pobytu 

10%, za drugi 30%, za trzeci i następne 50%. Obecnie miesięczny koszt utrzymania 8 dzieci 

w rodzinach zastępczych to 1221,91 zł  

 

J.  Frankowicz zasugerowała, żeby na stronie internetowej OPS znajdowały się numery KRS 

organizacji pozarządowych z gminy Złoty Stok.  

 

Ad. 12: 

Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Złoty Stok na lata 2013-2016. 

E. Chołdyrych – Sałata – Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego oznajmiła, 

że programem są objęte przede wszystkim ofiary przemocy w rodzinie. W zespole są 

przedstawiciele: Ośrodka Pomocy Społecznej, Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Policji, pedagodzy szkolni, przedstawiciele przychodni zdrowia oraz kurator 

sądowy Sądu Rejonowego w Ząbkowicach Śląskich. W 2013 r. odbyło się 11 spotkań 

roboczych zespołu, podczas których zajmowano się sprawami z zakresu przemocy fizycznej 

i psychicznej w rodzinie.   W 11 rodzinach została wszczęta procedura „Niebieskiej Karty”, 

z czego siedem kart zostało wypełnionych przez Policję, pozostałe przez pracowników 

socjalnych. Policja wszczęła dziewięć postępowań w sprawie przemocy, z czego dwie sprawy 

zostały zakończone wyrokiem, jedna została umorzona. Ośrodek Pomocy Społecznej udzielił 

pomocy 22 ofiarom przemocy w rodzinie. Była to pomoc zarówno finansowa, jak i działania 

terapeutyczne. W jednym przypadku skorzystano z ośrodka interwencji kryzysowej 

w Bardzie. OPS złożył jeden wniosek do Sądu o objęcie rodziny nadzorem Kuratora. 
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W ramach ochrony osób doznających przemocy Zespół  opracowuje plan pomocy dla 

poszczególnych przypadków. Następnie sprawca przemocy jest monitorowany przez Policję i 

pracowników socjalnych.  Członkowie Zespołu prowadzą również działania skierowane na 

sprawców przemocy. Są oni motywowani do podjęcia terapii, mobilizowani do zaprzestania 

spożywania alkoholu, są informowani o konsekwencjach swoich czynów. W gminie Złoty 

Stok w 2013 r. wszystkie przypadki przemocy w rodzinie są skutkiem nadużywania alkoholu, 

w związku z tym Zespół współpracuje z GKRPA. Poinformowała o szkoleniach, w których 

biorą udział członkowie Zespołu. W ramach działań Zespołu w szkołach pedagodzy 

przeprowadzają pogadanki na temat problemów związanych z przemocą.  

 

A. Majorczyk oznajmiła, że jeżeli jakaś rodzina czuje się zagrożona może zgłosić się po 

pomoc bezpośrednio do asystenta rodziny.  

 

E. Chołdrych – Sałata dodała, że w najbliższym czasie na stronie internetowej OPS znajdzie 

się informacja o działalności Zespołu Interdyscyplinarnego oraz informacja w jaki sposób 

można uzyskać pomoc.  

 

E. Ruszkowska zapytała, czy Ośrodek Pomocy Społecznej posiada informacje, czy chociaż 

w jednym przypadku działania Zespołu przyniosły poprawę. A. Majorczyk oznajmiała, 

że jeśli chodzi o poprawę to jest różnie. Zdarza się, że na rok lub dwa ustanie przemoc 

w rodzinie, ale niestety powraca. E. Chołdyrych – Sałata dodała, że w momencie, gdy ustaje 

przemoc w rodzinie, „Niebieskie Karty” są zamykane.  

 

J. Tichanowicz zapytał, czy wzrosła ilość wszczętych procedur w stosunku do roku 

poprzedniego. E. Chołdrych – Sałata odpowiedziała, że jest wzrost, ale może to być wynikiem 

rozpowszechnia informacji o działalności Zespołu i możliwości uzyskania pomocy.  

 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy OPS w Złotym Stoku nawiązał współpracę z Fundacją 

„Kajetan”? A. Majorczyk odpowiedziała, że Prezes Stowarzyszania zwróciła się o wskazanie 

osoby do pracy, co OPS uczynił i skierowana osoba została zatrudniona.  

 

Ad. 13: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie wsi Błotnica. 
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R. Waniurski przypomniał, że na poprzedniej sesji Rada podjęła uchwałę o zmianie studium 

dla tego samego terenu (dz. 170/2). Obecnie można przystąpić do zmiany planu. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Gospodarki i Budżetu na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2014 r. jednogłośnie (6 za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących) pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/263/2014 w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie wsi Błotnica. 

 

Ad. 14: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego we wsi Błotnica w granicach działek ewidencyjnych 

nr 41/4 i 46/2 oraz części działek ewidencyjnych nr 47/4 i 46/1. 

R. Waniurski oznajmił, że teren dotyczy powstającego gospodarstwa agroturystycznego, 

zajmującego się hodowlą koni w Błotnicy. Projekt uchwały uzyskał wszystkie uzgodnienia 

i opinie pozytywne. Podczas wyłożenia do publicznego wglądu nie zgłoszono negatywnych 

uwag. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Gospodarki i Budżetu na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2014 r. jednogłośnie (6 za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących) pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/264/2014 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego we wsi Błotnica w granicach działek ewidencyjnych 

nr 41/4 i 46/2 oraz części działek ewidencyjnych nr 47/4 i 46/1. 

 

Sekretarz Gminy zaproponowała zmianę  porządku obrad polegającą na przegłosowaniu 

dodatkowego punktu: Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/250/2013 

o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Złoty Stok na lata 2014-2018, jako punktu 15. 

Rada Miejska w Złotym Stoku przez aklamację przyjęła zmianę do porządku obrad. 
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Ad. 15: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/250/2013 o zmianie uchwały 

w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Złoty Stok na lata 2014-2018. 

Sekretarz Gminy oznajmiła, że Wojewoda w ramach nadzoru nad uchwałami uchylił Program 

gospodarowania gminnym zasobem mieszkaniowym. Niestety rozstrzygnięciem nie została 

objęta zmiana tej uchwały, w związku z czym Rada musi ją uchylić. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 29 stycznia 2014 r. 

jednogłośnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/265/2014 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/250/2013 o zmianie 

uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Złoty Stok na lata 2014-2018. 

 

Ad. 16: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Złoty Stok na lata 2014-2018. 

Sekretarz przypomniała, że poprzednia uchwała została uchylona przez Nadzór Wojewody. 

Wszystkie zarzuty Wojewody zostały uwzględnione przy tworzeniu nowego projektu 

uchwały. Zapoznała radnych z autopoprawkami: 

1) § 1 pkt 1 otrzyma brzmienie: „49 lokali o łącznej powierzchni 1851,56 m
2
, znajdujących 

się w 13 budynkach stanowiących 100 % własność Gminy;”; 

2) § 1 pkt 2 otrzyma brzmienie: „103 lokale o łącznej powierzchni 4688,95 m
2 
 

w 55 budynkach wspólnot mieszkaniowych”; 

3) W tabeli Nr 1 Prognoza wielkości zasobu mieszkaniowego w latach 2014 -2018 

z podziałem na lokale mieszkalne i socjalne w kolumnie nr 2 będą następujące wartości: 

146, 140, 135, 130, 126; 

4) Wykreślono zapisy§ 3, pozostawiając jedynie tabelę Nr Tabela nr 4 Planowana sprzedaż 

lokali mieszkalnych w latach 2014-2018; 
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5) § 5 ust. 1 otrzymuje brzmienie: „Zarządzanie mieszkaniowym zasobem Gminy, w tym 

mieszkaniami gminnymi w budynkach wspólnot oraz budynkami będącymi w 100% 

własnością Gminy następuje na podstawie stosownej umowy.” 

6) § 10 pkt 4 lit. b otrzymuje brzmienie: „ wykup budynków lub lokali nienależących do 

gminy w celu przeznaczenia ich na lokale mieszkalne lub socjalne,”; 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 29 stycznia 2014 r. 

jednogłośnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) pozytywnie opiniowała projekt uchwały, 

wraz z w/w autopoprawkami.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/266/2014 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Złoty Stok na lata 2014-2018, wraz z wprowadzonymi 

zmianami. 

 

Ad. 17: 

Podjęcie uchwały w sprawie opracowania na rok 2014 planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w publicznych szkołach 

i przedszkolach. 

B. Zarzecka oznajmiła, że Karta Nauczyciela nakłada obowiązek, żeby Rada corocznie 

opracowała plan dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych 

w publicznych szkołach i przedszkolach. Szkoły i placówki oświatowe w terminie do dnia 

30 listopada roku ubiegłego mają obowiązek przekazać projekt planu Burmistrzowi, co 

zostało poczynione.  Uchwała w całości uwzględnia wniosek szkoły. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez właściwe organy tj. NSZZ „Solidarność” oraz Związek 

Nauczycielstwa Polskiego. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała pozytywne opinie wydaną przez: 

1) Niezależny Samorządowy Związek Zawodowy „Solidarność” oddział w Ząbkowicach 

Śląskich, 

2) Związek Nauczycielstwa Polskiego oddział Złoty Stok. 
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Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 29 stycznia 2014 r. 

jednogłośnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/267/2014 w sprawie opracowania na rok 2014 planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w publicznych szkołach 

i przedszkolach. 

 

Ad. 18: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy rzeczowej dla 

Województwa Dolnośląskiego. 

Burmistrz przypomniał, że przedmiotem pomocy rzeczowej ma być dokumentacja techniczna, 

która ma obejmować budowę chodników wraz z odwodnieniem przy ul. Spacerowej. 

W trakcie opracowania dokumentacji, wyłoniony wykonawca stwierdził, że  droga nie spełnia 

wymogów drogi wojewódzkiej, jeśli chodzi o jej szerokość, a wykonanie chodników po obu 

stronach drogi wiązałoby się z  koniecznością budowy muru oporowego, co znaczenie 

podniosłoby wydatki na tę inwestycję. W związku z tymi problemami gmina Złoty Stok 

nalega na spotkanie z przedstawicielami Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei. Mimo, 

iż w budżecie gminy Złoty Stok są zaplanowane środki na realizację zadania, to DSDiK 

domaga się podjęcia odrębnej uchwały, która będzie zapewnieniem, że gmina zapłaci za 

swoją część dokumentacji. W ocenie Burmistrza podjęcie tej uchwały nie jest konieczne. 

 

Radna E. Ruszkowska opuściła obrady (11:35). 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Gospodarki i Budżetu na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2014 r. jednogłośnie (6 za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących) pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, 1 osoba 

opuściła obrady) podjęła uchwałę Nr XXXV/268/2014 w sprawie zmiany uchwały 

o udzieleniu pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
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Ad. 19: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na zniesienie współwłasności 

nieruchomości położonej w Laskach. 

Burmistrz oznajmił, że do podziału nieruchomości został powołany biegły geodeta, który 

musiał dokonać podziału działki, na której znajdowały się dwa budynki mieszkalne. 

W związku z tym działkę podzielono na cztery części, przy czym dwie części przypadają dla 

Pana Łuszczki, jedna dla gminy - na niej znajduje się najmowany budynek, a ostania część 

stanowi dojazd do obu działek.  

 

Sekretarz Gminy oznajmiła, że zgodnie  z ustawą o gospodarce nieruchomościami to 

Burmistrz jest władny do podjęcia decyzji o zniesieniu współwłasności, jednak na wniosek 

notariusza został przygotowany projekt uchwały. W ocenie Radcy Prawnego Urzędu 

Miejskiego podstawa prawna do podjęcia tej uchwały jest wątpliwa, wobec czego należy się 

liczyć, z tym że uchwała zostanie uchylona przez Nadzór Wojewody.  

 

Radna E. Ruszkowska powróciła na obrady (11:38). 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Gospodarki i Budżetu na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2014 r. większością głosów 

(6 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący) pozytywnie opiniowała projekt uchwały.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXXV/269/2014 w sprawie udzielenie zgody na zniesienie współwłasności 

nieruchomości położonej w Laskach. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę (11:40-12:00). 

 

Ad. 20: 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2013 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Wojciech Król odczytał sprowadzanie komisji za 

2013 r. (załącznik do protokołu). 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się ze sprawozdaniem,  nie wnosząc żadnych uwag. 
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Ad 21: 

Sprawozdanie z działalności Sołtysów. 

B. Sochacki – sołtys wsi Laski oznajmił, że w 2013 r. w Laskach wykonano: 

− Remont pomieszczenia biblioteki i korytarza na pierwszym piętrze w budynku świetlicy 

wiejskiej, 

− Naprawa dróg i odwodnienia przy pomocy pracowników robót publicznych, 

− Porządkowanie okolic cmentarza,  

− Uruchomienie świetlicy wiejskiej w Laskach poprzez zatrudnienie świetlicowej na staż, 

Zorganizowano: 

− Zabawę Opłatkową, 

− Badanie krwi pod kątem dawców szpiku kostnego na rzecz Pana Jacka, 

− Zabawę Karnawałową, z której dochód był przeznaczony na rzecz Pana Jacka, 

− Festyn z okazji Dnia Dziecka, 

− Dożynki wraz z mszą dożynkową, 

− Zajęcia plastyczne. 

− Zajęcia aerobiku, 

− Zabawę Andrzejkową, 

− Zabawę Sylwestrową. 

Dodał, że wyposażono świetlicę z projektu z „Qwsi”.  

 

B. Klita – sołtys wsi Mąkolno oznajmiła, że Rada Sołecka w Mąkolnie zorganizowała: 

− Dzień Kobiet, 

−  Dzień Dziecka, 

− Wyjazd dzieci do kina, 

− Andrzejki. 

Ze środków sołeckich zakupiono: słodycze dla dzieci na „Wakacyjne Harce”; zestaw mebli 

kuchennych na świetlicę wiejską; koszulki dla dzieci; frytkownicę; węgiel; opłacono palacza; 

opłacono pozostałe rachunki. 

 

M. Cebula – sołtys wsi Płonica powiedziała, że w ramach robót publicznych w 2013 r. 

wykoszono i pogłębiono cieki wodne. Zarząd Dróg Powiatowych wykonał zabiegi 

pielęgnacyjne drzew rosnących przy drodze. Udrożniono dwa przepusty – jeden należący do 

ZDP, drugi gminny. Zakupiono stół bilardowy na potrzeby świetlicy wiejskiej oraz 
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zatrudniono opiekuna świetlicy na okres zimowy. W 2013 r. w Płonicy zorganizowano: Dzień 

Kobiet; Dzień Dziecka; Dożynki Wiejskie i Zabawę Mikołajkową dla dzieci. 

 

A. Grygiel -  sołtys wsi Błotnica poinformował o  nieudanej próbie remontu odcinka drogi 

z Płonicy do Błotnicy, który miał zostać wykonany wspólnie z Nadleśnictwem. Rada Sołecka 

i pracownicy z robót interwencyjnych wybrukowali teren przed sklepem i świetlicą 

materiałem pozyskanym w ramach współpracy z Zarządem Dróg Powiatowych 

w Ząbkowicach Śl. Został przykryty ciek wodny z dwóch stron na odcinku 200 m. 

W Błotnicy wyremontowano przegniłe kładki do Grodziska oraz do jeziora. Końcem roku 

udało się odczyścić i odmulić Pustę na całej długości.  

 

A. Wielgus – sołtys wsi Chwalisław poinformował, że środki zostały wydatkowane na zakup 

opału, wynagrodzenie dla palacza, świetlicową, zapłatę za energię elektryczną i uiszczenie 

pozostałych opłat. 

 

Ad. 22: 

Sprawy różne. 

A. Rapacz wnioskował o interwencję Burmistrza do właściwych organów  w sprawie 

dymiącego komina z biurowca w Złotym Stoku. Burmistrz odpowiedział, że interweniował 

w Sanepidzie, jednak nie jest on właściwym organem. Trzeba zwrócić się do Wydziału 

Ochrony Środowiska Urzędu Wojewódzkiego. Zapewnił, że nim zgłosi fakt do właściwych 

organów, wystosuje jeszcze jedno pismo do zarządcy budynku.  

 

B. Klita, w związku ze zbliżającymi się feriami,  wnioskowała o zatrudnienie pracownika do 

świetlicy wiejskiej w Mąkolnie (do wioski internetowej).  

 

S. Braszka oznajmił, że w Mąkolnie powinna być wykonana ścieżka od Przedszkola do 

sklepu. 

 

J. Tichanowicz oznajmił, że w Złotym Stoku znajdują się trzy nieużytkowane obiekty: dawna 

szkoła Nr 2, Dukat i Złoty Jar. Zapytał, czy zmienili się właściciele w tych obiektach i czy 

wywiązują się ze zobowiązań podatkowych?  Czy może są jakieś koncepcje uruchomienia 

w nich działalności? Burmistrz oznajmił, że jeśli chodzi o budynek dawnej szkoły, to nie ma 

żadnych informacji na temat zamierzeń. Właściciel uiszcza opłaty podatkowe. Dukat został 
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sprzedany, podatki były zaległe, ale chyba w momencie sprzedaży zostały uregulowane. 

W Złotym Jarze właścicielem została chyba córka Drabarków i miały zostać uregulowane 

zaległości.  

 

J. Frankowicz wnioskowała o zlikwidowanie z pierwszej strony (na stronie www.zlotystok.pl) 

filmiku z rajdu rowerowego oraz o zamieszczenie w aktualnościach informacji o możliwości 

przekazania 1% podatku na rzecz organizacji pożytku publicznego z terenu gminy Złoty Stok. 

 

R. Rosiński wnioskował o dodatkowe pojemniki na odpady segregowane do Lasek. 

 

Z. Śleziak zgłosił, że dach na budynku byłej świetlicy przecieka. 

 

Ad. 23: 

Zamknięcie obrad. 

 

 W związku z wyczerpaniem się spraw Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złotym 

Stoku zamknęła o godz. 12:30  XXXV sesję Rady Miejskiej. 

 

 

Protokołowała: Weronika Gołdyn 

 

 


